
SA.0002.6.2013 

Protokół nr XXX/13 

z sesji Rady Gminy Goleszów 

odbytej w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Goleszowie w dniu 25 czerwca 2013 r. 

 

Obecni: 

 12 radnych według załączonej listy obecności. Nieobecni: radna Janina Wantulok, radny 

Dariusz Orawiec i radny Paweł Górniak   

 wszyscy sołtysi według załączonej listy obecności 

 pracownicy Urzędu Gminy; Wójt Gminy Krzysztof Glajcar, zastępca Wójta Gminy Tomasz 

Jaszowski, Skarbnik Gminy Beata Kubaczka, sekretarz Gminy Bogusława Podżorska, inspektor 

ds. oświaty Krzysztof Kusiński, dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Krystyna 

Klimus,  

 goście: Prezes ZOG ZOSP RP Jan Szczuka, wiceprezes Zarządu Wojewódzkiego ZOSP RP 

i prezes Zarządu Powiatowego ZOSP RP dh Rafał Glajcar, wyróżnieni za wyniki w nauce 

uczniowie: Karol Raszka, Anna Mróz, Weronika Hławiczka, Paweł Szarawa, Nicola Więcław, 

członek zarządu powiatu cieszyńskiego Marcin Ślęk, radny powiatowy Jarosław Bodak, 

dziennikarz Katarzyna Lindert-Kuligowska. 

Listy obecności radnych, sołtysów oraz gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu. 

 

Ad.1. Otwarcie XXX sesji Rady Gminy w Goleszowie, przywitanie radnych i zaproszonych 

gości. 

Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka o godzinie 15.00 otworzył sesję słowami: 

"otwieram XXX sesję Rady Gminy Goleszów". Przywitał radnych, zaproszonych gości, sołtysów 

oraz pracowników Urzędu Gminy. 

 

Ad.2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka oświadczył, że zgodnie z listą obecności 

w posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób 

stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Nieobecni radni to: Janina 

Wantulok, Dariusz Orawiec i Paweł Górniak. 
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Ad.3. Przedstawienie porządku obrad. 

Porządek obrad został radnym dostarczony przed sesją i przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XXX sesji Rady Gminy Goleszowie, przywitanie radnych i zaproszonych gości.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Wręczenie dyplomów za wybitne osiągnięcia w nauce. 

5. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Gminy. 

6. Wystąpienia gości. 

7. Wnioski i opinie z prac komisji Rady Gminy oraz zapytania.  

8. Interpelacje i zapytania. 

9. Przedstawienie informacji na temat udzielonych ulg, odroczeń, umorzeń lub rozłożeń spłat na 

raty przypadających podatków lub opłat o których mowa w art. 37 ustawy o finansach 

publicznych. 

10. Informacja na temat oceny zasobów pomocy społecznej na terenie Gminy wraz 

z rekomendacjami. 

11. Informacja o przygotowaniach Gminy do wdrożenia w życie nowej ustawy śmieciowej z dniem 

1 lipca 2013 r. 

12. Podjęcie uchwał w sprawie: 

12.1. ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży 

pożarnych 

12.2. poparcia stanowiska Zarządu Śląskiego Związku Gmin i Powiatów w sprawie projektu 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-2020 

(z kwietnia 2013 r.) 

12.3. rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Goleszów 

12.4. przyjęcia planów pracy na II półrocze 2013 r. komisji stałych Rady Gminy 

12.5. przyjęcia planu pracy Rady Gminy na II półrocze 2013 r. 

12.6. określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy za 

pierwsze półrocze roku budżetowego 

12.7. zmiany uchwały Nr XLIII/349/10 z dnia 30 czerwca 2010 roku 

12.8. zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Goleszów na lata 2013-2023 

12.9. zmian budżetu Gminy na 2013 rok. 
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13. Udzielenie odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

14. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy. 

15. Wolne wnioski. 

16. Informacje i komunikaty. 

17. Zakończenie XXX sesji Rady Gminy w Goleszowie 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych z zapytaniem o wnioski w sprawie 

zmiany zaproponowanego porządku obrad. 

Nikt z obecnych nie zawnioskował o zmianę. Wobec braku głosów Przewodniczący uznał, iż 

przedstawiony porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad.4. Wręczenie dyplomów za wybitne osiągnięcia w nauce. 

Na poprzedniej sesji Rady Gminy radni postanowili wyróżnić uczniów, którzy osiągnęli sukcesy 

naukowe na szczeblach wyższych niż gminny. Postanowiono wyróżnić: 

1. Karola Raszkę – ucznia SP Puńców 

2. Julię Górniok – uczennicę Gimnazjum 

3. Annę Mróz – uczennicę Gimnazjum 

4. Weronikę Hławiczkę – uczennicę SP Goleszów 

5. Pawła Szawarę – ucznia SP Dzięgielów 

6. Nicole Więcław – uczennicę SP Cisownica 

Na dzisiejszej sesji obecni byli w/w uczniowie z wyjątkiem uczennicy Julii Górniok. Wójt Gminy 

Krzysztof Glajcar zapoznał zebranych w osiągnięciami wyróżnionych, i tak: 

Karol Raszka – laureat Sola Scriptura 2012/2013, 

Julia Górniok – finalistka Wojewódzkiego Konkursu Przedmiotowego z matematyki, finalistka 

Wojewódzkiego Konkursu Przedmiotowego z chemii, wyróżnienie w konkursie „Kangur 

matematyczny”, III miejsce w drużynie w IX Powiatowym Drużynowym Konkursie 

Matematycznym o Puchar Dyrektora LO im. M. Kopernika w Cieszynie, 

Anna Mróz – laureatka 1 miejsca w Ogólnopolskim teście geograficznym MULTITEST, laureatka 

1 miejsca w Ogólnopolskim teście geograficznym GALILEO, 1 miejsce w województwie 

w I Wojewódzkim Konkursie Wiedzy o Literaturze „Zwiadowcy”, udział w konkursach 

przedmiotowych na etapie powiatowym z języka polskiego, angielskiego i geografii, wyróżnienie w 
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konkursie „Kangur matematyczny”, udział w finale III Powiatowego dyktanda z języka 

angielskiego, 

Weronika Hławiczka – I miejsce w Międzywojewódzkim Konkursie z języka angielskiego, udział 

wOgólnopolskim Konkursie z języka angielskiego FOX, 

Paweł Szawarę – finalista Ekumenicznego Konkursu Wiedzy Biblijnej „JONASZ”, 

Nicola Więcław – laureatka Konkursu Przedmiotowego Matematyka z Elementami Przyrody, 

finalistka etapu rejonowego Konkursu Przedmiotowego Języka Polskiego z Elementami Historii, 

laureatka Ogólnopolskiego Konkursu Biblijnego „Sola Scriptura”, laureatka I stopnia 

Ogólnopolskiego Konkursu Matematycznego Plus, I miejsce zespołowo w Gminnym Konkursie 

Matemacztyno-Ekologicznym, najlepszy wynik spośród uczniów SP Cisownica w Ogólnopolskim 

Konkursie Geograficznym Geo-Planeta, wyróżnienie w Ogólnopolskim Konkursie Matematycznym 

Kongur, III miejsce za prezentację multimedialną w Międzynarodowym Konkursie Plastycznym 

„Mieszkam w Beskidach”, I miejsce zespołowo w Gminnym Konkursie Plastycznym „Roztańczone 

barwy wiosny”, III miejsce w Konkursie Wiedzy o Beskidach i Historii PTTK, zdobycie odznaki 

turystycznej Mała brązowa.  

 

Wyróżnieni otrzymali od Wójta Gminy oraz Przewodniczącego Rady Gminy dyplomy i upominki.  

Po tej uroczystości przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 minutową przerwę. 

 

Ad.5. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Gminy. 

Protokół z dwudziestej dziewiątej sesji Rady Gminy Goleszów był wyłożony do wglądu w biurze 

rady i wystawiony w Biuletynie Informacji Publicznej.  

Nikt z radnych nie wniósł uwag do przedstawionego protokołu. Wobec braku uwag 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu nr XXIX/13 z dnia 

22 maja 2013 r.  

Protokół został przyjęty jednogłośnie, tj. 12 głosami „za”. 

 

Ad.6. Wystąpienia gości.  

W tym punkcie porządku obrad nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad.7. Wnioski i opinie z prac komisji Rady Gminy oraz zapytania. 

Wnioski i opinie z prac komisji kolejno przedstawili: 
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Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Karol Sojka poinformował, że Komisja Rewizyjna 

obradowała 10 czerwca 2013 r. Na posiedzeniu: 

1. Dokończano kontrolę kosztów utrzymania Filii Szkoły Podstawowej w Kisielowie. 

Komisja nie stwierdziła w trakcie kontroli żadnych nieprawidłowości i sformułowano wniosek 

o szybkie wykonanie zaleceń sanepidu dot. placu zabaw przy szkole w Kisielowie i przywrócenie 

jego użyteczności. 

2. Rozpatrzono skargę i złożyła wniosek o uznanie jej za bezzasadną. Uchwałę wraz 

z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na sesję. 

3. Sporządzono plan pracy na II półrocze 2013 roku. 

Po tej informacji przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Karol 

Lipowczan poinformował, że Komisja obradowała 19 czerwca 2013 r. Bez uwag przyjęto 

informacje na temat przygotowania Urzędu Gminy do wdrożenia z dnia 1 lipca 2013r. nowej 

ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminie. Zapoznano się także z realizacją marcowego 

wniosku Komisji w sprawie sporządzenia planu zadań dla pracowników fizycznych Referatu 

Komunalnego. Komisji przedłożono harmonogram, jednak został on sporządzony w sposób 

nieodpowiadający oczekiwaniom Komisji. Uznano, że był to raczej zakres czynności pracowników 

aniżeli harmonogram prac. Przy omawianiu tego punktu Komisja zawnioskowała o to, by 

w Referacie Komunalnym znajdował się zeszyt, w którym sołtysi, radni i inne osoby mogłyby 

zapisywać jakie prace w terenie są konieczne do wykonania.  

Kolejno przyjęto plan pracy Komisji na II półrocze 2013 r. oraz poparto negatywne stanowisko 

Wójta Gminy w sprawie przyjęcia na teren Gminy Goleszów repatriantów – ze wglądów 

finansowych.  

Po tej informacji przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję, w której sołtys Grażyna Foltyn-

Skutek stwierdziła, że w każdym sołectwie wykonywany jest objazd dróg i na tej podstawie 

powinien być sporządzany harmonogram prac.  

 

Następnie przewodniczący Komisji Finansów i Inwestycji Leszek Szlauer powiadomił, że na 

posiedzeniu, które odbyło się przed sesją o godz. 9.00 prócz opiniowania projektów uchwał 

przyjęto bez uwag informację na temat pozyskiwanych środków pozabudżetowych i ustalono plan 

pracy. Kolejno przedstawiono członom Komisji informacje dotyczące możliwości utrzymania 

ważności dokumentacji i zezwolenia na budowę kanalizacji w Goleszowie i zestawienie kosztów 
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energii I kwartału 2013 r. do I kwartału 2012 r. oraz IV kwartału 2011 do IV kwartału 2012 r. 

(w cenach netto) wybranych 2 lub 3 obiektów (zróżnicowanych pod względem zużycia energii). 

Z powyższego zestawienia wynika, że koszty energii elektrycznej są niższe. Przy okazji omawiania 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie skarbnik zasygnalizowała problem związany 

z kosztami utrzymania punktów przedszkolnych. Aby dogłębnie przeanalizować temat Komisja 

zbierze się w lipcu br.  

Po tej informacji przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Ludwika Czyż 

zwołała posiedzenie na dziś, i od godz. 14.00 członkowie Komisji zrealizowali tematy: 

 wysłuchano informacji Wójta Gminy na temat przygotowań do dni Goleszowa, 

 zapoznano się z informacjami dotyczącymi wypoczynku dzieci i młodzieży w czasie 

wakacji 2013 organizowanego przez szkoły, GOK, GOPS, NGO i inne, 

 przyjęto bez uwag informację na temat zasobów pomocy społecznej na terenie gminy, 

 przyjęto plan pracy Komisji na II półrocze 2013 r.  

Po tej informacji przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję, w której sołtys Werner Zając 

zapytał ile dzieci skorzysta z różnego rodzaju form wypoczynku w wakacje? Przewodnicząca 

odpowiedziała, że 80 dzieci zapisanych zostało na wyjazdy kolonijne, natomiast na zajęcia 

codzienne nie są prowadzone zapisy i są to zajęcia otwarte.  

 

Kolejno sprawozdawca Komisji ds. statutu Gminy Bogusław Konecki poinformował, że na 

pierwszym posiedzeniu Komisji w dniu 5 czerwca 2013 r. na przewodniczącego Komisji wybrano 

radnego Kazimierza Wisełkę.  

Po tej informacji przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka poddał pod głosowanie 

zatwierdzenie jego wyboru na funkcję przewodniczącego Komisji ds. statutu Gminy. W głosowaniu 

udział brało 12 radnych.  

Wybór radnego Kazimierza Wisełka na przewodniczącego Komisji ds. statutu Gminy został 

jednogłośnie zaakceptowany. 

 

Następnie przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka poddał pod głosowanie stanowisko 

Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa w sprawie poparcie 
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negatywnego stanowiska Wójta Gminy w sprawie przyjęcia na teren gminy rodziny repatriantów – 

z powodów finansowych.  

Stanowisko Komisji zostało poddane pod głosowanie, w którym udział brało 12 radnych. Zostało 

ono przyjęte jednogłośnie. 

 

Ad.8. Interpelacje i zapytania. 

Interpelacje zgłosili: 

Radny Piotr Nowak złożył petycję mieszkańców Kisielowa o odrolnienie działki nr 259 położonej 

naprzeciw kościołów – kopia stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Przewodniczący Rady Gminy 

Kazimierz Wisełka odbierając petycję przypomniał o zasadach pisania i formie jaką powinna mieć 

interpelacja.  

Radny Karol Sojka złożył na ręce przewodniczącego Rady Gminy interpelację dotyczącą trzech 

spraw – kopia stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Zapytania złożyli: 

Radny Leszek Szlauer zawnioskował o wykoszenie pokrzyw za budynkiem Gminnego Ośrodka 

Kultury oraz o naprawienie lub demontaż zepsutej karuzeli za budynkiem GOK. 

Radny Krzysztof Kohut zapytał o termin, w którym powiat załata dziury i usunie krzewy na ul. 

Głównej w Kozakowicach w kierunku Nierodzimia.  

Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka poprosił o wyjaśnienie sprawy przejścia do 

szkoły w Cisownicy. 

Sołtys Jan Poloczek zapytał o to, co się dzieje z jego wnioskami w sprawie wytyczenia przejścia 

dla pieszych w centrum Goleszowa. Zdaniem sołtysa, radny powiatowy Jerzy Sikora obiecał, że 

wytyczeniem przejścia zajmie się specjalna powiatowa komisja, a tymczasem nic w tej sprawie nie 

zostało zrobione.  

W powyższej sprawie przewodniczący Rady Gminy poleciał obsłudze Rady Gminy, by przejrzeć 

zapisy w protokołach w sprawie przejścia dla pieszych w centrum Goleszowa. 

Sołtys Karol Szostok zauważył, że powiat nie uprzątnął jeszcze dróg po zimie. 

Radny Leonard Musioł złożył wniosek o załatanie dziury na skrzyżowaniu ul. Cieszyńskiej i ul. 

Krótkiej w Puńcowie. 

Na zakończenie tego punktu porządku obrad radny Bogusław Konecki stwierdził, że służby 

powiatowe raczej wywiązują się ze swoich zdań.  
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Ad.9. Przedstawienie informacji na temat udzielonych ulg, odroczeń, umorzeń lub rozłożeń 

spłat na raty przypadających podatków lub opłat o których mowa w art. 37 ustawy 

o finansach publicznych. 

Wójt Gminy Krzysztof Glajcar poinformował, że zgodnie z prawem do dnia 30 maja musi on 

podać w drodze zarządzenia do publicznej wiadomości informacje na temat udzielonych ulg, 

odroczeń, umorzeń lub rozłożeń spłat na raty przypadających podatków lub opłat o których mowa 

w art. 37 ustawy o finansach publicznych. Wójt Gminy zapewnił, że wydał takie zarządzenie 

i zostało ono w ustawowym terminie umieszczone na stronie Biuletynu Informacji Publicznej 

Gminy Goleszów.  

W otwartej przez przewodniczącego Rady Gminy dyskusji nikt nie zabrał głosu. Wobec tego 

przewodniczący Rady Gminy uznał, że informacja Wójta Gminy została przyjęta bez uwag.  

 

Ad.10. Informacja na temat oceny zasobów pomocy społecznej na terenie Gminy wraz 

z rekomendacjami. 

Radni otrzymali przed sesją pisemne materiały na ten temat przygotowane przez Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej. Materiały te zostały przeanalizowane i przyjęte bez uwag na posiedzeniu 

Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia w dniu 25 czerwca 2013 r.  Informacja ta 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

W trakcie dyskusji radny Artur Więcław zwrócił się do kierownika GOPS Krystyny Kilmus 

z pytaniem o powody wzrostu kwoty przekazywanej na domy opieki społecznej.  

Kierownik odpowiedziała, że powodem są rosnące koszty utrzymania i coraz większa liczba osób 

korzystających z ośrodków.  

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przewodniczący Rady Gminy sformułował następujący 

zapis: Rada Gminy przyjęła bez uwag informację na temat oceny zasobów pomocy społecznej 

na terenie Gminy wraz z rekomendacjami, i poddał go pod głosowanie. 

Zapis został przyjęty jednogłośnie – 12 głosami „za”. 

 

Ad.11. Informacja o przygotowaniach Gminy do wdrożenia w życie nowej ustawy śmieciowej 

z dniem 1 lipca 2013 r. 

Wójt Gminy Krzysztof Glajcar poinformował, że dobiegają końca prace organizacyjne związane 

z wdrożeniem systemu gospodarowania odpadami – zakończono przetarg na odbiór odpadów, 

transport i zagospodarowanie odpadów. Za wywóz odpadów odpowiedzialna będzie firma PUH 
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EKOM z Zabłocia. Obecnie dostarczane są do mieszkańców zestawy worków „startowych” do 

selektywnej zbiórki odpadów komunalnych. Do worków dołączona jest ulotka ze szczegółowymi 

informacjami, sołtysi organizują także spotkania mieszkańców z przedstawicielami firmy, gdzie 

wyjaśniane są wszystkie wątpliwości dotyczące segregacji.  

Z dniem 1 lipca uruchomiony zostanie także punkt selektywnej zbiórki odpadów komunalnych, 

który znajdować się będzie na terenie PUH EKOM w Ogrodzonej.  

Następnie przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka otworzył dyskusję, w której głos 

zabrali: 

Radny Karol Lipowczan poinformował, że informacja taka została także przedstawiona 

i przedyskutowana na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa w dniu 19 czerwca 2013 r. Komisja przyjęła ją bez uwag i pozytywnie oceniła 

przygotowania gminy do wdrożenia ustawy śmieciowej.  

Radna Ludwika Czyż zapytała czy koniecznym jest rozstawianie na terenie gminy dzwonów – 

pojemników na odpady segregowane. Zdaniem radnej wokół pojemników tworzą się wysypiska 

śmieci.  

Za obecnością „dzwonów” opowiedzieli się Wójt Gminy Krzysztof Glajcar oraz sołtysi Jan Polok 

i Franciszek Giecek. Wójt Gminy dodał, że utrzymanie czystości wokół kontenerów będzie należało 

do firmy EKOM.  

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Rada Gminy przyjęła zapis: 

Rada Gminy przyjmuje bez uwag informacje o przygotowaniach Gminy do wdrożenia 

w życie nowej ustawy śmieciowej z dniem 1 lipca 2013 r. i pozytywnie ocenia stan wszystkich 

przygotowań.  

Zapis został przyjęty jednogłośnie, tj. 12 głosami „za”. 

 

Ad.12. Podjęcie uchwał w sprawie: 

Projekty wszystkich uchwał zostały dostarczone radnym przed sesją.  

12.1. ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych 

– projekt uchwały został przedyskutowany na posiedzeniu Komisji Finansów i Inwestycji. 

Przewodniczący Komisji Leszek Szlauer poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

ochotniczych straży pożarnych wraz ze zmianą polegającą na wprowadzeniu jeden stawki 



Protokół nr XXX/13 z sesji Rady Gminy Goleszów odbytej w dniu 25 czerwca 2013 r.  strona 10 
 
w wysokości 10 zł za każdą godzinę udziału w działaniu ratowniczym i za każdą godzinę udziału 

w szkoleniu pożarniczym. 

W otwartej dyskusji nad projektem uchwały głos zabrali: 

Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka poinformował, że na posiedzeniu Komisji 

Finansów i Inwestycji Wójt Gminy zaproponował zmianę wysokości stawek na 10 zł za każdą 

godzinę udziału w działaniu ratowniczym i 5  za każdą godzinę udziału w szkoleniu pożarniczym. 

Jendak Komisja w drodze głosowania przyjęła jedną stawkę w wysokośći 10 zł. Przewodniczący 

dodał, że ustalenie wysokości stawek na poziomie 10 zł byłoby bezdyskusyjne, gdyby w budżecie 

była wystarczająca ilość środków. Obecnie trzeba zabezpieczyć kwoty na utrzymanie nowych 

punktów przedszkolnych i na ewentualne odprawy dla nauczycieli.  

Dr Rafał Glajcar – wiceprezes Zarządu Wojewódzkiego ZOSP RP i prezes Zarządu 

Powiatowego ZOSP RP w swojej wypowiedzi podkreślił, że Ochotnicze Straże Pożarne realizują 

zadania gminy, a zakres zadań systematycznie się poszerza. Straż oczekuje od gminy zapewnienia 

sprawnego funkcjonowania. Obecnie gaszenie pożarów nie jest już dominującym zadaniem straży, 

realizacja nowych zadań wymaga odpowiednich szkoleń oraz predyspozycji fizycznych jak 

i psychicznych strażaków. Od kilku lat nakłady na utrzymanie OSP systematycznie maleją, stąd 

pomysł, by strażacy przekazywali pieniądze z ekwiwalentu na konta swoich jednostek. Dr Rafał 

Glajcar zapewnił, że do tej pory żaden ze strażaków z Puńcowa nie pozostawił dla siebie ani 

złotówki ekwiwalentu. Zaapelował o poparcie stanowiska Komisji Finansów i Inwestycji 

i zapewnił, że zarząd postara się o to, by nie pojawiały się wnioski wsteczne o wypłatę ekwiwalent. 

Wójt Gminy Krzysztof Glajcar przypomniał, że obecnie stawka wynosi 12 zł, a do tej pory 

ekwiwalent był wypłacany incydentalnie, ponieważ strażacy przyjęli w tym zakresie dżentelmeńską 

umowę, by mimo możliwości, nie występować o wypłaty z uwagi na to, że obciąża to budżet 

gminy. Wójt Gminy podkreślił, że docenia i szanuje pracę strażaków i nigdy nie był im przeciwny. 

Dodał, że w tym momencie gminy nie stać nawet na ekwiwalent w wysokości 3 zł.  

Radny Karol Lipowczan stwierdził, że uchwała regulująca wysokość stawki nie była do tej pory 

realizowana, ponieważ gdyby była, to pieniądze potrzebne do wypłat ekwiwalentu byłyby 

zabezpieczone w budżecie. 

Sołtys Werner Zając stwierdził, że „nastawienie do Rady Gminy i Wójta wśród strażaków jest 

negatywne”. Sołtys stwierdził, że gmina zalega straży w Puńcowie pieniądze za oświetlenie 

uliczne. 

Następnie radny Artur Więcław przypomniał, że na posiedzeniu Komisji Finansów i Inwestycji 

padły dwie propozycje stawek: 10 zł za każdą godzinę udziału w działaniu ratowniczym i 5  za 
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każdą godzinę udziału w szkoleniu pożarniczym oraz jedna stawka 10 zł. Radny zaproponował, by 

głosować te dwie propozycje. 

Ponownie głos zabrał dr Rafał Glajcar i zaproponował by na dzisiejszej sesji nie podejmować 

decyzji w sprawie  stawek. Dr Rafał Glajcar zobowiązał się przedstawić do kolejnej sesji, 

propozycje zarządu OSP dotyczące sposobu ograniczenia wypłat ekwiwalentu. Zapewnił 

jednocześnie, że postara się o to, by w międzyczasie nikt ze strażaków nie składał wniosków 

o wypłatę ekwiwalentu.  

Po tej wypowiedzi radny Krzysztof Kohut złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 

12.1. podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

ochotniczych straży pożarnych.  

Wniosek ten został poddany pod głosowanie i został przyjęty 12 głosami „za”. 

W związku z tym numeracja kolejnych punktów została przesunięta w górę. 

 

W tym momencie przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka ogłosił 10 minutową przerwę. Po przerwie w sesji 

nadal uczestniczy 12 radnych. 

 

12.1. poparcia stanowiska Zarządu Śląskiego Związku Gmin i Powiatów w sprawie projektu 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-2020 (z kwietnia 

2013 r.) – projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Rozwoju 

Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa. Opinia stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

Z treścią projektu zapoznała zebranych sekretarz gminy Bogusława Podżorska.  

Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka otworzył dyskusję, a wobec braku głosów 

w dyskusji poddał projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu udział brało 12 radnych. 

Uchwała nr 0007.47.2013 w sprawie poparcia stanowiska Zarządu Śląskiego Związku Gmin 

i Powiatów w sprawie projektu Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego 

na lata 2014-2020 (z kwietnia 2013 r.) została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 12 radnych 

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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12.2. rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Goleszów. Skarga była rozpatrywana na 

posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w dniu 10 czerwca. Komisja po zbadaniu sprawy uznała skargę za 

bezzasadną i przygotowała uzasadnienie swej decyzji, które stanowi załącznik do nin. projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka otworzył dyskusję, a wobec braku głosów 

w dyskusji poddał projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu udział brało 12 radnych. 

Uchwała nr 0007.48.2013 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Goleszów 

została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 8 radnych 

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 4 radnych  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Po głosowaniu przewodniczący Rady Gminy poinformował, że z powodu nieprawidłowego adresu 

podanego przez skarżącego w treści skargi, zawiadomienie o niezałatwieniu skargi w pierwszym 

terminie wróciło z poczty do urzędu i zgodnie z KPA zostało uznane za doręczone. 

 

12.3. przyjęcia planów pracy na II półrocze 2013 r. komisji stałych Rady Gminy  

Każda z Komisji stałych przyjęła na posiedzeniach plan pracy na II półrocze.  

Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka otworzył dyskusję, a wobec braku głosów 

w dyskusji poddał projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu udział brało 12 radnych. 

Uchwała nr 0007.49.2013 w sprawie przyjęcia planów pracy na II półrocze 2013 r. komisji 

stałych Rady Gminy została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 12 radnych 

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

12.4. przyjęcia planu pracy Rady Gminy na II półrocze 2013 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka otworzył dyskusję, a wobec braku głosów 

w dyskusji poddał projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu udział brało 12 radnych. 
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Uchwała nr 0007.50.2013 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy na II półrocze 2013 r. 

została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 12 radnych 

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

12.5. określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy za pierwsze 

półrocze roku budżetowego - projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 

Finansów i Inwestycji. Opinia ta stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka otworzył dyskusję, a wobec braku głosów 

w dyskusji poddał projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu udział brało 12 radnych. 

Uchwała nr 0007.51.2013 w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu 

wykonania budżetu Gminy za pierwsze półrocze roku budżetowego została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 12 radnych 

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

12.6. zmiany uchwały Nr XLIII/349/10 z dnia 30 czerwca 2010 roku  

Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka otworzył dyskusję, a wobec braku głosów 

w dyskusji poddał projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu udział brało 12 radnych. 

Uchwała nr 0007.52.2013 w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/349/10 z dnia 30 czerwca 2010 

roku została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 12 radnych 

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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12.7. zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Goleszów na lata 2013-2023 - projekt 

uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Finansów i Inwestycji. Opinia ta stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka otworzył dyskusję, a wobec braku głosów 

w dyskusji poddał projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu udział brało 12 radnych. 

Uchwała nr 0007.53.2013 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Goleszów 

na lata 2013-2023 została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 12 radnych 

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

12.8. zmian budżetu Gminy na 2013 rok - projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

Komisję Finansów i Inwestycji. Opinia ta stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka otworzył dyskusję, a wobec braku głosów 

w dyskusji poddał projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu udział brało 12 radnych. 

Uchwała nr 0007.54.2013 w sprawie zmian budżetu Gminy na 2013 rok została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 12 radnych 

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 17do protokołu. 

 

Ad.13. Udzielenie odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

Na poprzedniej sesji radny Dariusz Orawiec złożył dwie interpelacje. W statutowym terminie do 

radnego pocztą poleconą zostały wysłane odpowiedzi. Radny otrzymał je też drogę mailową. 

Na zadane w punkcie 8 zapytania odpowiedział Wójt Gminy Krzysztof Glajcar, i tak: 

 uznał, że teren za Gminnym Ośrodkiem Kultury już dawno powinien być wykoszony, 

 jutro pracownicy urzędu zajmą się naprawą karuzeli, 

 sprawa wyznaczenia przejścia dla pieszych w Goleszowie centrum jest sprawą powiatu. Wójt 

Gminy zasugerował, bo odpowiedzi na to zapytanie udzielił obecny na sesji członek zarządu 

powiatu cieszyńskiego Marcin Ślęk, 
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 powiat ma opóźnienia z pozimowym sprzątaniem dróg, ponieważ awarii uległa ich zamiatarka, 

 sprawa przejścia do szkoły w Cisownicy jest sprawą powiatu ponieważ teren ten leży poza 

terenami gminnymi. Na tę wypowiedź zareagował sołtys Franciszek Giecek twierdząc, że teren 

na którym znajduje się kładka, po której dzieci przechodzą do szkoły leży poza pasem drogi 

i należy do gminy.  

W tym punkcie jeszcze radny Leonard Musioł powtórzył swój wniosek o załatanie dziury na 

skrzyżowaniu ul. Cieszyńskiej i ul. Krótkiej w Puńcowie. 

 

Ad.14. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy. 

Wójt Gminy Krzysztof Glajcar  poinformował o następujących sprawach: 

 w dniach od 14 – 16 czerwca odbył się przegląd dorobku kulturalnego gminy TON, 

 23 czerwca odbyło się święto 100 lecia Stowarzyszenie Hodowców I Producentów Bydła 

Ziemi Cieszyńskiej, 

 22 czerwca odbył się VII Transgraniczny Piknik Sportowy Gmin Partnerskich Goleszów 

i Wędrynia. Rywalizację sportową wygrało sołectwo Kisielów. Przy tej okazji zastępca wójta 

Tomasz Jaszowski podziękował sołtysom za pomoc w organizacji oraz pracownikom urzędu 

Andrzejowi Franek oraz Janowi Polok.  

 

Kolejno przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka poinformował, że: 

 14 czerwca wraz z wójtem wziął udział w obchodach Dni Samorządu Terytorialnego 

w Tarnowskich Górach, 

 do Rady Gminy wypłynęło pismo (bez wskazania adresu osoby piszącej), w którym autor 

wyraził swoje niezadowolenie z faktu zamknięcia szkoły w Goleszowie Równi, 

 wojewoda śląski poinformował o braku nieprawidłowości w złożonych przez Wójta Gminy 

oraz Przewodniczącego Rady Gminy oświadczeniach majątkowych, 

 proponowane terminy posiedzeń Komisji; Komisja statutowa 9 lipca, Komisja Rewizyjna 16 

września; Komisja Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 18 września, 

Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia 17 września, Komisja Finansów 

i Inwestycji 24 września, sesja Rady Gminy 25 września. 
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 Ad.15. Wolne wnioski. 

W tym punkcie głos kolejno zabrali: 

Radny Leszek Szlauer poinformował, że najbliższe posiedzenie Komisji Finansów i Inwestycji 

odbędzie się 1 lipca br. 

Sołtys Werner Zając poprosił by informować sołtysów o sprawach urzędowych smsami. 

 

Ad. 16. Informacje i komunikaty. 

Radny powiatowy Jarosław Bodak podziękował wszystkim za pomoc w organizacji imprezy 

charytatywnej pt. „ Hażlach spełnia marzenie Nikoli”. 

Radny Karol Lipowczan zaprosił wszystkich na piknik spadochronowy, który odbędzie się 6 lipca 

w Goleszowie Równi. 

Radny Leonard Musioł przekazał zaproszenie na 29 czerwca do Puńcowa na uroczystość 120 

lecia Ochotniczej Straży Pożarnej w Puńcowie. 

Sołtys Zając Werner zaprosił wszystkich na dzień miodu organizowany w pasiecie w Lesznej 

Górnej – 28 lipca. 

 

 

Ad.17. Zakończenie XXX sesji Rady Gminy w Goleszowie. 

Wobec wyczerpania punktów porządku obrad przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka 

o godz. 1825 zamknął sesję Rady Gminy słowami: „zamykam XXX sesję Rady Gminy Goleszów”. 

 

 

Na tym protokół zakończono.   

 

 

Protokołowała: 

podinspektor ds. obsługi Rady Gminy  Aleksandra Duda 


